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Minnesanteckningar vid konferens på Ålands hav 2023-09-15 
 
Närvarande  

Se Bilaga 1. 
 
Välkomna 

Thorsten Born hälsade de närvarande välkomna till dagens konferens och hoppades 

att det skall bli en bra debatt om våra gemensamma angelägenheter. 

 
Bokförningsprogrammet 

Kaija Nyström redogjorde hur kassörsgruppen har arbetat med uppdraget att 

upphandla ett rikstäckande bokförningsprogram för hela organisationen. Det började 

med att det var kontakt med tre tilltänkta leverantörer men en har fallit bort under 

resans gång. 

 

Gruppen gjorde en enkät i fyra distrikt och fick följande resultat: 

• 10% Excel, vilket är olagligt, då det går att ändra i bokföringen utan det 

märks. 

• 80% har nedladdat eller i molnet. 

• 44% använder Visma förening, det upphör 2023-12-31. 

• 95% efterfrågar endast ett enkelt bokförningsprogram 

Några föreningar använder gratisprogrammet Bokio som upphör 1 okt. och blir 

betalversion. 

 

Riks styrelse anser att varje del av organisationen skall bära sina egna kostnader. 

De som inte har råd med programmet har ofta en låg medlemsavgift. Men 

förutsättningarna för föreningarna är väldigt olika. 

 

Varje förening som avropar eget program måste själva anpassa systemet. 

Samarbetsavtalet ger alla automatiskt Intern Support. Gemensam plattform. Allt blir 

enhetligt. 

 

Kaija sade att arbetsgruppen är klar med sitt arbete. Lämnar nu över förslaget till 

styrelsen om ett riksavtal med en leverantör. Målsättningen är att 80% skall vara med  

2025-01-01. 

 

Diskussion. 

Alla är mycket nöjda med det arbete som kassörsgruppen har gjort för ett nytt 

bokföringsprogram. 

Det konstateras att Riks har kostnaderna för Hemsidor, STIM-pengar och 

medlemsregistret. Det skulle betyda mycket om även bokförningsprogrammet låg 

hos Riks. Där var alla eniga. 
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Flera av de närvarande har tagit upp frågan om distriktet skall stå för kostnaden för 

föreningarna. Skall varje förening stå för sina kostnader får vi aldrig med alla. Risken 

blir då att distrikten får ta den kostnaden för att få med alla om inte Riks gör det. 

Enhetligt program skulle betyda mycket. Alla skall ha samma utbildning. Vi var 

eniga om att det är samarbetsavtal som gäller för Riks´ vidare förhandlingar med 

leverantören. 

 
Medlemsrekrytering 

På Riks har vi ”Raketen”, men även Riks styrelse måste vara med i arbetet. Det måste 

finnas ansvariga för medlemsrekrytering på alla nivåer. Det är viktigt att vi försöker 

få fler medlemmar med att värva mer, ”Våga fråga grannen” är ett bra sätt.  

Vi punktade en antal idéer för värvning. 

• PUB afton 

• Vi är pensionärernas fackförbund 

• Intressepolitik, boende även vanliga lgh och hela omsorgen och sjukvården. 

• Satsa mycket på den sociala delen. 

• Alla måste vara med och värva. 

 

Ingen ny arbetsgrupp. Vi hämtar våra idéer från Raketen och Riks styrelse. 

 
Medlemsavgiften 

Kongressen 2022 beslutade att titta på fördelningen av medlemsavgiften på våra tre 

nivåer. Flera distrikt vill införa en enhetlig avgift, det skulle spara stora resurser på 

Riks med samma medlemsavgifter. Vidare vore det lätt att införa autogiro på 

medlemsavgiften. 

 

Ett förslag till medlemsavgift på totalt 400 kr presenterades enligt följande: 

• Riks  55% = 220 kr 

• Distrikten  20% = 80 kr 

• Föreningarna 25% = 100 kr 

 

Denna fördelning innebär att ett antal får lägre intäkter och de bör men på något sätt 

kompenseras dessa under en övergångstid. 

Mellankongressen bör ge styrelsen ett uppdrag att presentera något nytt om 

medlemsavgifterna till kongress 2026. 

 

En arbetsgrupp formades med Thorsten Born som ansvarig samt Robert Mörk och 

Kaija Nyström för att titta närmare på avgifterna. 
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Mellankongressen 2024 

De viktiga punkterna på kongressen blir medlemsavgiften och 

bokförningsprogrammet. Det behövs ett beslut om en inriktning för dessa punkter 

inför kongressen 2026.  

Enligt uppgift har Riks styrelse beslutat att upphandla digital teknik som skall 

användas under mellankongressen som är tidsatt till 4 timmar. Kostnaden för 

mellankongressen är beräknad till 1,2 miljoner. Mellankongressen skulle mycket väl 

kunna genomföras digitalt för att spara pengar. Gruppen beslutade att vi skriver till 

Riks styrelse om detta. Styrgruppen ansvarar för skrivningen. 

 
Prisundersökningen 

Anita Walter tog upp frågan om nuvarande prisundersöknings vara eller icke vara. 

Efter en diskussion konstaterades att vi har olika uppfattningar om 

prisundersökningen. Några har även svårt att få prisundersökare. Vi diskuterade 

följande förslag till förändring: 

• Prisundersökning inom andra områden. 

• Jämföra med tidigare prisundersökningar. 

• Måste ta med andra produkter inom andra områden. 

• Undersök vad det kostar inom omsorgens olika områden. 
 

Eftersom vi står olika, enades vi om att lyfta fram frågan om andra varor. 

En arbetsgrupp tillsattes med Anita Walther som ansvarig samt Gustav Holmlund 

och Håkan Bengtsson. 

 
Kulturfestival 

Inger P presenterade var vi står inför festivalen i Säterdalen 14 eller 15/8 2024. 

Intäkter: Kostnader: 

Sponsorintäkter 800 000 Artister 600 000 

Bidrag gåvor 200 000 

Distrikten 70 000 

Summa 1 070 000 

 

Det är svårt att uppskatta vad kostnaden blir för allt som måste finnas på plats. 

• Därför skall vi söka bidrag från Pensionsstiftelserna Fora (LO) och Almega. 

• Ta avgift på 100 kr/person för bussarna från distrikten. 

• Senast 30 nov. skall det vara klart med artister.  

• Sponsorer kan få en plats som de syns väl på. 

• Gärna några PRO-orkestrar som medverkar. 

• Södermanland ansvarar för ekonomihanteringen. 

 

Arbetsgruppen som arbetar med programmet leds av Thorsten Born tillsammans 

med Ingvar Graflund och Inger Persson. 
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Övrig fråga 

Eva Lööf omtalade att Uppsala Nya Tidning kommer att sluta dela ut 

papperstidningen i glesbygd. De får den endast digitalt. Det finns många äldre som 

inte är digitala och då går de miste om tidningen. Vidare finns det områden som inte 

har täckning. Vi anser att det är diskriminering. 

Gruppen beslutade att skriva till Riks om UNT. Uppsala ansvarar för skrivningen. 

Uppsaladamerna ansvarar för en skrivelse. 

 
Styrgrupp och arbetsgrupper (se även bilaga 2) 
Lena O gick igenom nuvarande grupper samt de nya grupper som föreslogs vid 

träffen i Leksand i våras. Efter diskussioner kom vi fram till följande. 

 

Styrgruppen 

Vi enades om 2 från varje distrikt. Rullande ordf. 1 år enligt schema.  

Ansvarar och planerar för hela året, träffarna i styrgruppen skall vara digitala. 

Styrgruppen planerar för en stor sammankomst på våren och en på hösten (ev. 

konferensresa). Alla extra möten skall vara digitala. 

 

Vi bestämde följande ansvarsordning mellan distrikten:  

• Gävleborg  2024 

• Södermanland  2025 

• Örebro  2026 

• Västmanland  2027 

• Uppland  2028 

• Värmland 2029 

• Dalarna  2030 

 

PRO Gävleborg antog ansvaret för 2024. PRO Värmland är ansvariga året ut. 

 
Grupper som fortsätter 

• IT - Ansvariga Kaija Nyström och Lena Ottosson. 

• Personalgrupp - Lotta Bäckman är sammankallande. 

 
Vilande grupper  

• Studiegrupp - Ingegerd Wåhlin är ansvarig.  

Vi låter gruppen vila en tid. Styrgruppen tar upp om gruppens framtid. 

• Vård och omsorg & Pensionärsråd - Ansvarig Margareta Jansson.  

Vilar i väntan på vad som händer på Riks. 
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Förslag från träff i Leksand - Samtliga bestämdes vara vilande tills behov uppstår 

• Medlemsrekrytering  

Vi avvaktar Raketen och Riks styrelsegrupp. 

• Äldres boende  

Det pågår ett arbete på Riks som vi avvaktar. Styrgruppen tar upp frågan när 

det blir aktuellt. 

• Pensionärernas ekonomi  

Vi önskar mera centralt producerat material runt pensionerna. Gruppen skulle 

vara optionsbildare fram till valet. Vid behov tar vi upp frågan.  

Joel Stade borde kunna hjälpa till med material. 

 
Nytt - Kvinnligt ledarskap 

Lena O frågade om intresset att vara med i en ledarskapsutbildning för kvinnor, som 

en uppföljning av den centrala kursen i våras. 

Efter diskussion om mäns kontra kvinnors ledarskap och hur vi bättre ska kunna 

förstå varandra, bestämdes att arrangera en gemensam kurs för män och kvinnor,  

förtroendevalda och ”de som är på väg in”. 

Alla distrikt i PRO Samverkan vill vara med.  

Örebro åtog sig att förbereda och komma med förslag på ett genomförande under 

2024. Vi lyssnar med Barbro Mellberg om hon vill stötta oss.  

 
Avslutning 

Thorsten Born tackade för en givande dag med många intressanta och givande 

diskussioner. Med det avslutade han mötet. 

 

 

Vid skrivbordet 

 

 

Kurt Blomqvist (och Lena Ottosson) 

 
 
 


